

(台灣) 衛生福利部未成年雙性人之醫療矯正手術 共同性建議原則

來源：<https://dep.mohw.gov.tw/doma/cp-2708-45096-106.html>
<https://www.mohw.gov.tw/dl-49519-a05c5250-5bbb-4cfc-929a-9b886be2d46e.html>

一、衛生福利部為避免雙性或性別不明嬰兒與兒童過早接受非緊急和不可逆轉之性別手術，而產生不必要之傷害，特訂定本原則。

二、醫師遇需以醫療矯正手術始能改善雙性或性別不明之未成年者，應以病人最適健康利益做考量，並經由專業醫學、心理、社會評估，確認手術之必要性，才施予手術。

三、未成年雙性或性別不明者之醫療矯正手術時機建議原則：

(一)未滿十二歲：不宜執行，除經專業團隊評估有癌化或生理機能障礙情形。

(二)十二歲至十八歲未滿：有適應困難者，應經專業團隊評估後為之。

(三)滿十八歲：經專業團隊評估後始得執行。

四、前點所定專業團隊應設有染色體檢驗實驗室，團隊成員應包括：

(一)具兒童內分泌科、兒童外科、兒童泌尿科及兒童青少年精神科等專科醫師。

(二)具青少年衡鑑經驗之心理師。

(Taiwan) Ministry of Health and Welfare's recommended principles for medical corrective surgery of underaged intersex people

Date of issue: Oct. 11, 2018

English Translation: Oii-Chinese Founder Hiker Chiu

First, Ministry of Health and Welfare set special principles to avoid resulting in unnecessary harm from early non-emergency and irreversible gender surgery of intersex babies and children with unidentified sex or gender.

Second, when there are intersex or unidentified sex underaged children who need medical corrective surgery, the physician needs to take into consideration the best interests of the patients from a health perspective. Surgical, psychological and social assessments are performed to confirm the necessity of surgery.

Third, the recommendation principle for the timing of medical corrective surgery for underaged intersex or unidentified sex or gender are:

- (1) Under 12 years old: not suitable for implementation except for cancer risk or physiological dysfunction.
- (2) 12 years to under 18 years old: if they have difficulties adapting, they should go to a professional team to implement it after evaluation.
- (3) 18 years old: it must be performed after being evaluated by a professional team.

Forth, the professional team should have a chromosome test laboratory and team members should include:

- (1) Medical professionals from pediatric endocrinology, pediatric surgery, pediatric urology and specialist in child psychiatry.
- (2) Experienced child psychologists.

A list of recommended hospitals is attached.